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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 4. april 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 678 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix 
(EL).

Spørgsmål nr. 678:
’’Ministeren bedes kommentere svaret fra den tidligere indenrigs- og sund-
hedsminister vedrørende frasalg af vaccineproduktionen ved Statens Serum 
Institut (SSI), jf. svar på spørgsmål 23 – B29 (2004-2005, 2. samling), herun-
der vurderingerne fra den tidligere minister om, at en forventet besparelse ved 
at frasælge vaccineproduktionen skal ses i lyset af risikoen for stigende vacci-
nepriser på grund af monopollignende tilstande, vurderingen af at SSI skal til-
føres mellem 7-27 mio. kr. årligt for at kunne varetage beredskabsopgaverne 
og den samlede vurdering af, at gevinsten ved et frasalg af vaccineproduktio-
nen er ”af begrænset størrelsesorden – og uvis”. Ministeren bedes endvidere 
kommentere vurderingen af, at SSI’s vaccineproduktion bidrager til at opret-
holde kvaliteten af sundhedsberedskab og forsyning.”

Svar:
Det er ca. 9 år siden, at den tidligere indenrigs- og sundhedsminister svarede 
på spørgsmål 23 – B29 (2004-2005, 2.samling), som der henvises til i det stil-
lede spørgsmål. 

I dag taber staten årligt i størrelsesordenen 110 mio. kr. på at producere bør-
nevaccinerne frem for at indkøbe dem. Det mener jeg ikke vi kan forsvare. Det 
er ikke en hensigtsmæssig måde at forvalte de i forvejen knappe ressourcer 
på.

Desuden er der ingen af de lande, som vi normalt sammenligner os med, der 
har en statslig vaccineproduktion. Disse lande indkøber vaccinerne fra private 
producenter, ligesom Danmark også allerede gør i dag for så vidt angår en 
række af vaccinerne i børnevaccinationsprogrammet, jf. også min besvarelse 
af spørgsmål 630 (Alm. del).
  

Med venlig hilsen
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